KUWAIT ASSUMES PRESIDENCY OF IDLO

(Rome) November 24, 2014 - The State of Kuwait becomes the first country from the global South to preside over of the Assembly of Parties of the International Development Law Organization (IDLO), the world's only intergovernmental organization exclusively devoted to advancing the rule of law. Taking over from the United States of America, Kuwait was elected as President at the annual meeting of IDLO's Assembly of Parties in Rome on November 6, 2014.

"This marks a milestone in our relationship with IDLO, and we are honored and committed to provide our full support to IDLO," said Mr. Nawaf A. Al-Mahamel, the Legal Adviser of the Kuwait Fund for Arab Economic Development, which represents Kuwait's Ministry of Foreign Affairs in IDLO's Assembly.

Visiting IDLO Headquarters in Rome shortly after the election, His Excellency Ali Khaled Al-Jaber Al-Sabah, the Ambassador of Kuwait to Italy, also reiterated his government's full support to IDLO and the new Presidency.

Irene Khan, Director-General of IDLO, welcomed Kuwait's new leadership role: "We greatly value Kuwait's contribution to IDLO, as a committed Member Party, an important donor and recipient of rule of law expertise in the Gulf region, and now as the first President of IDLO from the developing world."

Thanking the United States of America at the end of its term of office as President, Ms. Khan stated: "We are very grateful to the United States for its support and leadership over the past four years which were instrumental in taking the Organization to a new level of expansion and relevance."

The Assembly commended IDLO's impressive growth with a threefold expansion of its programs worldwide, despite debate in the international community over the place of the rule of law in the post-2015 development agenda. The announcement of Yemen and Pakistan's imminent membership to IDLO and Sweden's intention to sign a multi-year agreement, further highlighted the relevance of IDLO's mandate to advance the rule of law.

For further information, please contact Fiona Funke on ffunke@idlo.int or +39 366 4438611.

Notes to Editors

IDLO enables governments and empowers people to reform laws and strengthen institutions to promote peace, justice, sustainable development and economic opportunity. IDLO contributes to creating stable and inclusive societies where every person can live free from fear and want, in dignity and under the rule of law.

The State of Kuwait has been a long-standing partner of IDLO, dating back to the founding of the organization in 1988. The Kuwait Fund for Arab Economic Development was the first donor to provide seed money to IDLO's Endowment Fund. Since then, Kuwait's commitment to IDLO has included both financial support and partnership in activities benefiting developing countries. Kuwait became a Member Party of IDLO in October 2010. In May 2014, IDLO and Kuwait signed a memorandum of understanding (MOU), providing a framework to support a variety of legal and administrative processes in the country, from building the capacity of state lawyers to enhancing transparency in procurement.



"إيدلو" التنمية لقانون الدولية المنظمة رئاسة منصب تحتل الكويت

ما هذا ،" لإيدلو الكامل دعمنا تقديم في وملتزمون فخورون ونحن إيدلو مع علاقتانا في هامة ركيزة الحدث هذا يسجل " الشؤون وزارة وممثل العربية، الاقتصادية للتنمية الكويتي للصندوق القانوني مستشاراله مهمل، آلم أ نواف السيد به صرح إيدلو أعضاء مجلس لدى الكويت لدولة الخارجية

الكويت دولة سفير صباح، آل الجابر خالد علي سعادته جدد الإنتخاب، عملية بعد مباشرة الرئيسي إيدلو لمقر زيارته وعند الجديدة الرئاسة ولاية ولمهام لإيدلو الشامل حكومته دعم إيطاليا، لدى

مساهمة كثيراً نُقيّم نحن" :قائلة الكويت لدولة الجديد الرئاسي لدور ترحيبها عن ،إيدلو عام مدير خآن، إيرين أعربت، حين في كأول والآن الخليج منطقة في القانون سيادة لخبرات وحاضنة مهمة مانحة وكدولة ملتزم، وطرف كعضو لإيدلو، الكويت ."النامي العالم من لإيدلو رئيس

المتحدة للولايات كثيراً ممنونون نحن" :قائلة رئاستها ولاية نهاية في الأميريكية المتحدة الولايات خآن السيدة وشكرت وأكثر إنتشاراً أوسع مستويات ونح الترقي إلى بالمنظمة دفعا بشكل الماضية سنوات الأربع خلال وترأسها لدعمها الأمريكية ".أهمية

الدائر النقاش من بالرغم هذا العالم، أرجاء عبر المنظمة لبرامج أضعاف ثلاثة بنسبة المذهل بالتزايد العامة الجلسة وأشادت وباكستان ليمن من كل إعلان جاء حين في 2015 عام بعد لما التنمية جداول في القانون سيادة موقع حول الدولي المجتمع في ليسلط السنوات، متعددة إتفاقية على التوقيع في السويد وعزم التنمية لقانون الدولية المنظمة إلى بالإنضمام رغبتهما عن قدماً القانون سيادة عجلة دفع عملية في لإيدلو المدلى التفويض أهمية على الضوء

ffunke@idlo.int على فونك فيونا الاتصال يرجى المعلومات، من لمزيد

للمحررين ملاحظات

نساهم فإننا الشكل، بهذا الشعوب لصالح تعمل والعدالة القانونية المؤسسات جعل على التنمية لقانون الدولية المنظمة تعمل الدولية المنظمة والحاجة الخوف من حرا يعيش أن فرد كل يعويستط للجميع الفرص فيها تتاح مستقرة مجتمعات خلق في المستدامة والتنمية والعدالة السلام لتعزيز المؤسسات وتدعيم القوانين إصلاح من الافراد الحكومات تمكن التنمية لقانون من حرا يعيش ان شخص لكل يمكن حيث وشاملة مستقرة مجتمعات خلق في أيضا المنظمة تساهم الاقتصادية والفرص القانون سيادة وتحت كرامة في والحاجة، الخوف

الصندوق وكان .1988 عام المنظمة تأسيس فترة أو آئل منذ وبالتحديد طويل، أمد منذ لإيدلو راسخاً شريكاً الكويت دولة وتعتبر من كل الكويت إلتزام تضمن الحين، ذلك من وإنطلاقاً إيدلو هبات موارد يغذي مانح أول العربية الاقتصادية للتنمية الكويتي أكتوبر شهر في ايدلو في كعضو الكويت دولة وانضمت النامية الدول لصالح النشاطات في والشراكة الإقتصادي الدعم إطر تضمنت وإيدلو، الكويت بين تفاهم مذكرة على التوقيع تم ،2014 أيآر عام مايو شهر وفي .2010 عام من الأول تشرين ترسيخ إلى وصولاً الدولة محاميي قدرات ببناء بدء البلاد، في والقضائية الإدارية الإجراءات من متنوعة مجموعة دعم التوريد في الشفافية